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SID 2 (4) 

 

 
§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och tjänstgörande ersättare Ove Svensson. Justering sker fredag 13 april. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 5 mars 2012 anmäldes. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 19 april 2012 

Ärende nr 1: Underlag för budget 2013 med inriktning för 2014 och 1015 

Ersättaren Sven Engström undrade hur förvaltningen klarar att tillgodose 

behovet av kunskap i andra språk vid vård- och omsorgsboendena, med 

tanke på att många äldre kommer från andra länder. Avdelningschef Ingrid 

Friberg svarade att just i Farsta har vi ännu inte så många brukare som är 

födda i andra länder. I de fall där det ändå förekommer har vi mycket god 

hjälp av att många anställda talar flera språk. 

 

Rådet uttalade oro över planeringen för framtida behov av äldreboenden. 

Ingrid Friberg försäkrade att det inte finns någon anledning till oro. 

Förvaltningen fortsätter hyra nuvarande lokaler för Farsta vård- och 

omsorgsboende tills lokalfrågan där har lösts, och staden som helhet har 

fler platser vid äldreboenden än vad som behövs. Rådet ifrågasatte 

valfriheten inom Farsta stadsdelsområde – här finns inte möjlighet att välja 

om man vill bo kvar i stadsdelsområdet. Men det är bra att man avvaktar 

den pågående avvecklingen av stiftelsen Stora Sköndals boende innan 

ombyggnaden av Edö inleds. 

 

Rådet framhöll att när staden nu satsar på ökat kvarboende är det viktigt att 

man också tillgodoser behovet av mötesplatser så att de äldre inte blir 

isolerade i sina hem. 

 

Rådet påtalade också att kombinationen dyrare verksamhet – minskad 

budget inom äldreomsorgen inte får gå ut över personalens behov av 

utbildning. Ingrid Friberg svarade att kostnaden för grundutbildning, och 

även vikarier under utbildningen, täcks av äldrenämndens budget. Kurser 

behöver inte heller alltid köpas eftersom kompetens även finns inom 

personalstyrkan. 

 

Beträffande arbetsmarknadspolitiska åtgärder föreslog rådet att arbets-

sökande ska få möjlighet att arbeta med underhåll och skötsel av parker 

och andra grönytor i området. 

 

Ärende nr 2: Förslag om skyltskåp för konstutställningar i Farsta Centrum 

– svar på medborgarförslag 

Rådet hade inga synpunkter. 
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Ärende nr 4: Översikt över äldreomsorgen i Farsta – svar på skrivelse från 

(s), (mp) och (v) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 5: Samlad planering av stadsdelen Sköndal – svar på skrivelse 

från (s), (mp) och (v) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Hur arbetar stadsdelsnämnden och stadsdelsförvaltningen 

med hbt-frågor? Svar på skrivelse från (mp) och (v) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Förslag om miljöhandlingsplan 2012-2015 för Farsta 

stadsdelsnämnd 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 11 och 12: Så här tyckte de äldre om stadens vård- och 

omsorgsboenden och stadens hemtjänst 2011 

Rådet noterade att det är relativt låg svarsfrekvens på båda enkäterna och 

att det dessutom är ytterst få som själva har besvarat enkäten som gäller 

vård- och omsorgsboenden – där har nästan alla svarande fått hjälp av 

anhöriga eller andra. Ingrid Friberg instämde i att detta är ett problem med 

brukarundersökningarna, att man måste ha detta i åtanke när man 

analyserar resultatet med. Positivt är ändå att enkäter och återrapportering 

innebär att man lyfter frågorna på enheterna. 

 

Ärende nr 14: Äldre med psykisk funktionsnedsättning och deras behov av 

särskilt stöd – slutrapport från projekt 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 17: Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 20: Uppföljning av privata vård- och omsorgsboenden – Vittsjö 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 21: Uppföljning av privata utförare av hemtjänst – Lövholmens 

Hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 22: Styrning, uppföljning och kontroll av beviljade insatser inom 

äldreomsorgen – Stadsrevisionens rapport efter granskning av tre 

stadsdelsnämnder 

Ingrid Friberg påpekade att även om Farsta inte har granskats så kan 

liknande iakttagelser förmodligen göras om oss. Rapporten kommer att tas 

upp med enhetscheferna. Detta tackade rådet för. 
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§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från tidigare sammanträden: 

 

 Avdelningschef Ingrid Friberg berättade om sitt erfarenhetsutbyte med 

kollegor från Göteborg och Malmö. 

 Det blir inte fler avslag på ansökningar om permanent boende nu än 

tidigare, i förhållande till totala antalet ansökningar. 

 För att Farstas medicinskt ansvariga sjuksköterska (MAS) ska klara samma 

mängd arbete på färre antal timmar, nu när tjänsten till 20 procent delas 

med Skarpnäck, kommer en nyinrättad tjänst att stödja MAS i arbetet med 

uppföljningar. 

 

Balanslistan över rådets tidigare frågor uppdaterades. Ett seminarium om 

uppföljningar och annat kvalitetsarbete inom äldreomsorgen anordnas måndag 

24 september kl 13-15. 

 
§ 5 Övriga frågor  

Sven Engström frågade vilken information som lämnas till boende på 

servicehus när det gäller hemförsäkring. Ingrid Friberg bad att få 

återkomma med detaljer men kunde redan nu berätta att det informeras om 

att vanlig hemförsäkring inte gäller. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


